



Еженедельник новостей МДС

События за 16 – 21 февраля 2015 года

17 февраля

Обнаружены ошибки в расчетах Счетной палаты

Представители МДС приняли участие в заседании межведомственной комиссии по проведению комплексной проверки фактов, предоставленных госорганами и МДС в связи с проверкой ОсОО «Фирма Фонта» со стороны Счетной палаты КР. По итогам заседания были установлены ошибки в методике расчета, которая использовалась Счетной палатой для подсчета полезных ископаемых, добываемых компанией. Выявлено, что выводы о сокрытии полезных ископаемых в объемах, указанных в акте Счетной палаты, не соответствуют действительности. Проверку остальных технических пунктов о нарушениях, изложенных в акте Счетной палаты, будет рекомендовано произвести с выездом на место с привлечением экспертов соответствующих госорганов.

Комиссия создана Министерством экономики КР по поручению Аппарата Президента КР на основании обращения МДС с просьбой о проверке фактов, озвученных Счетной палатой по результатам проверки ОсОО «Фирма Фонта».

19 февраля

Встреча с президентом Кумтора

Исполнительный директор МДС Актилек Тунгатаров и президент «Кумтор Голд Компани» Дэниел Дежарден обсудили инвестиционный климат в стране, а также состояние и проблемы горнодобывающей отрасли, в частности, пути разрешения конфликтов между инвесторами и местным населением и роль органов местного самоуправления в этом процессе. Рассмотрены проблемы правового регулирования и лицензирования в сфере недропользования, а также влияние разбирательств в международных арбитражных

IBC Weekly News

Events held during February 16–21, 2015

February 17

Errors in Audit Chamber's calculation found

IBC representatives participated in an Interdepartmental Commission meeting to conduct a comprehensive examination of the facts provided by the state authorities and IBC related to the inspections of the Fonta Firm LLC by the Audit Chamber of the Kyrgyz Republic. The Commission has identified errors in the calculation methodology, which the Audit Chamber used to calculate mineral resources mined by the company. It was revealed that the findings about the concealment of minerals in the amounts stated by the Audit Chamber do not appear to be true. The meeting decided to recommend examining other technical violations, listed in the Act of the Audit Chamber, on-site with the assistance of experts from the relevant government agencies.

The Commission was established by the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic upon the instruction of the Office of the President on the IBC request for verification of the facts announced by the Audit Chamber that were based on the results of their inspection of the Fonta Firm LLC.

February 19

Meeting with KGC President

IBC Executive Director Aktilek Tungatarov and Kumtor Gold Company (KGC) President Daniel Desjardins discussed the investment climate in the country and problems of the mining industry, in particular, ways to resolve the conflicts between investors and the local population and the role of local authorities in this process. They also consider the problem of legal regulation and licensing in the mineral resources, and the impact of litigation in international arbitration courts on the investment climate in the country. The meeting also considered

<p>судах на инвестиционный климат в стране. Обсуждены вопросы, связанные с созданием СП с Centerra Gold для разработки золоторудного месторождения Кумтор.</p> <p>Встреча с генеральным менеджером Демир Банка</p> <p>Исполнительный директор МДС Актилек Тунгатаров и Генеральный менеджер ЗАО "Демир Кыргыз Интернэшнл банк" Шевки Сарылар обсудили состояние банковского сектора Кыргызстана, влияние текущей экономической ситуации на деятельность Демир Банка. Рассмотрена деятельность банка в кредитовании корпоративного, малого и среднего бизнеса, а также в стимулировании долгосрочных иностранных инвестиций в экономику Кыргызстана. Обсуждены возможности расширения сотрудничества в рамках МДС.</p>	<p>issues related to the creation of a joint venture with Centerra Gold to develop the Kumtor gold deposit.</p> <p>Meeting with Demir Bank General Manager</p> <p>IBC Executive Director Aktilek Tungatarov and General Manager of the Demir Kyrgyz International Bank CJSC, Şevki Sarılar, discussed the state of the banking sector in Kyrgyzstan and the impact of the current economic situation on the Demir Bank's activity. They also discussed the activities of the Bank in lending to corporate, small and medium-sized businesses, as well as the promotion of long-term foreign investment in the economy of the Kyrgyz Republic. The meeting considered the possibility of expanding cooperation within the IBC.</p>
<p>20 февраля</p> <p>Круглый стол по ЕНД</p> <p>Финансовый менеджер МДС Раида Мирзаева приняла участие в круглом столе на тему: «Формы единой налоговой декларации (ЕНД) и порядок их заполнения». Представители Государственной налоговой службы при Правительстве КР, Министерства экономики КР и Палаты налоговых консультантов ответили на вопросы предпринимателей по действующим формам и порядкам заполнения ЕНД. Участники встречи обсудили предложения по дальнейшему улучшению отчетности по ЕНД.</p>	<p>February 20</p> <p>Roundtable discussed STR filling</p> <p>IBC Finance Manager Raida Mirzayeva participated in a roundtable discussion on the topic: "Forms of the Single Tax Return (STR) and how to fill them out." Representatives of the State Tax Service under the Government of the Kyrgyz Republic, the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic and the Chamber of Tax Consultants responded to questions of businessmen on the current forms and procedures for filling the STR out. The participants discussed proposals to further improve the STR form.</p>
<p>21 февраля</p> <p>Дни немецкой экономики пройдут в Кыргызстане</p> <p>Исполнительный директор МДС Актилек Тунгатаров встретился с заместителем посла Федеративной Республики Германия Андерсом Лундгреном и главой представительства германской экономики в Центральной Азии Йорг Хетчем. В ходе встречи обсуждены вопросы проведения Дней немецкой экономики в Кыргызской Республике с участием немецких предпринимателей. Проведение мероприятия запланировано на 20 мая.</p>	<p>February 21</p> <p>Days of German Economy to be held in Kyrgyzstan</p> <p>IBC Executive Director Aktilek Tungatarov met with Deputy Ambassador of the Federal Republic of Germany Anders Lundgren and Head of the German economy in Central Asia Joerg Hatch. The meeting discussed issues related to the Days of the German economy in the Kyrgyz Republic with the participation of German entrepreneurs. The event is scheduled for May 20.</p>

<p>События, запланированные на 24 – 27 февраля</p> <p>25 февраля</p> <p>Конференция «Участие молодежи в развитии местных сообществ»</p> <p>МДС примет участие в национальной конференции «Участие молодежи в развитии местных сообществ». Конференцию проводит Фонд Евразия Центральной Азии.</p> <p>26 февраля</p> <p>Круглый стол МДС</p> <p>МДС проведет круглый стол на тему: «Строительная отрасль Кыргызстана: проблемы и пути их решения». Заседание состоится в отеле «Хаятт Ридженси Бишкек», зал «Шайыр» в 16.30, регистрация с 16.00.</p>	<p>Events planned for February 24 – 27</p> <p>February 25</p> <p>Conference: "Youth participation in the development of local communities"</p> <p>IBC will take part in a national conference on the theme: "Youth participation in the development of local communities." The event is organized by Eurasia Foundation of Central Asia.</p> <p>February 26</p> <p>IBC Roundtable</p> <p>IBC will hold a roundtable on the topic: "The construction industry in Kyrgyzstan: Problems and Means of Resolving Them." The meeting will be held at Hyatt Regency Bishkek, Shayir Ballroom at 16:30; registration from 16:00.</p>
<p><i>Дорогие члены МДС!</i></p> <p><i>Если у Вас есть комментарии по прошедшим событиям или Вы хотите поделиться мнением и информацией по предстоящим мероприятиям, принять в них участие, пожалуйста, звоните или пишите мне.</i></p> <p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Актилек Тунгатаров,</i> <i>исполнительный директор</i> <i>Международный Деловой Совет</i></p> <p><i>Кыргызская Республика, 720011</i> <i>Бишкек, ул. Абдрахманова, 191</i> <i>Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 114</i> <i>Тел: + 996 312 623801</i> <i>Факс: + 996 312 623394</i> office@ibc.kg www.ibc.kg</p>	<p><i>Dear IBC members,</i></p> <p><i>If you have any comments or would like to express your opinion and share some information on the upcoming events, please do not hesitate to contact me.</i></p> <p><i>Best regards,</i></p> <p><i>Aktilek Tungatarov,</i> <i>Executive Director</i> <i>International Business Council</i></p> <p><i>Office 114, Hyatt Regency Bishkek</i> <i>191, Abdrakhmanov Str., Bishkek</i> <i>Kyrgyz Republic, 720011</i> <i>Tel: + 996 312 623801</i> <i>Fax: + 996 312 623394</i> office@ibc.kg www.ibc.kg</p>